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هوش  فناور  شرکت  در  انسانی  نیروی  فقر  عوامل  بررسی  برای 
مصنوعی«  »هوش  وضعیت  به  نگاهی  است  لازم  ابتدا  مصنوعی، 
در  باشیم.  داشته  در کشورمان  نوظهور  نسبتا  پدیده  عنوان یک  به 
یک دسته بندی کلی می توان افراد درگیر با مباحث هوش مصنوعی 
)اعم از مصرف کننده، پژوهشگر و توسعه دهنده( را در ایران به سه 

دسته تقسیم کرد.
و  خدمات  مصرف کنندگان  عنوان  به  جامعه  عام  بخش  اول  دسته 
درک  حتی  غالبا  دسته  این  هستند.  مصنوعی  هوش  کاربردهای 
ابزارها و سرویس های  از  تنها  و  ندارند  از هوش مصنوعی  دقیقی 
کاربردی که در آنها از هوش مصنوعی بهره برده شده، برای انجام 

کارها، رفع نیازهای خود و حتی سرگرمی استفاده می کنند.
صاحبان  مختلف،  خدمات  ارائه دهندگان  و  شرکت ها  دوم  دسته 
هوش  از  که  هستند  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص  کلیه  و  مشاغل 
مصنوعی برای کسب و کار یا خدماتی که ارائه می دهند، استفاده 
کاربردی  بر حوزه های  ویژه ای  تمرکز  دسته  این  طبیعتا  می کنند. 
هوش مصنوعی دارند و تلاش می کنند از امکانات و توانایی های 
هوش مصنوعی برای مقاصد تجاری و ارائه خدمات به دسته اول 

بهره ببرند.
دسته سوم پژوهشگران، دانشجویان و فعالان حوزه تخصصی هوش 
مصنوعی یا سایر علومی هستند که به نوعی نیاز به استفاده کاملا 
علمی و تخصصی از هوش مصنوعی دارند. این دسته غالبا درک 
دقیقی از هوش مصنوعی دارند و می توانند حلقه بین دو دسته قبل 
را با استفاده از علم خود کامل کنند. بنابراین و با در نظر گرفتن 
نقش این گروه، به احتمال بسیار زیاد باید علت فقر نیروی انسانی را 

در دسته سوم و تعامل آنها با دسته دوم جستجو کرد.
یکی از عوامل موثر در این زمینه، احتمالا این است که اگرچه در 
کشور ما هم مانند دیگر کشورهای جهان روز به روز احساس نیاز 
دلیل  به  اما  است،  افزایش  در حال  برای هوش مصنوعی  تقاضا  و 
عدم برخورداری کشور از صنایع و زیرساخت های فناوری مدرن 
و روز جهان، یا نیازمندی ها غالبا سطحی هستند و یا اساسا به دلیل 
عدم وجود زیرساخت های مدرن، امکانی برای پاسخگویی به تقاضا 

و نیازها وجود ندارد. 
                                                              ادامه در صفحه 2
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رئیس سازمان جهاد کشاورزی 

استان فارس:

اجرای طرح جهش تولید 
در 27۰ هزار هکتار از 

دیمزارهای فارس 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد:

بانک قرض الحسنه مهر ایران
رضایت عمومی را جلب کرده است
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وجود ۳۰۰ زن معتاد متجاهر 
در استان فارس

شیراز، مرودشت و کوهچنار 

2صدرنشین مصرف مواد مخدر زنان

فساد  با  قاطعانه  و  اصولی  مبارزه  امر  به  اشاره  با  قضا  دستگاه  رئیس 
گفت: در مسیر مبارزه با فساد و مفسد قاطع هستیم.

اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
و حقوقی  قضائی  امور  به  ویژه  راستای رسیدگی  در  قضائیه،  قوه  رئیس 
در  قضائی،  هیئت عالی  مستمر  استانی  سفرهای  قالب  در  تهران  استان 
نخستین برنامه، با فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان، کارآفرینان و متولیان 

شرکت های دانش بنیان استان تهران، نشست برگزار کرد.
رئیس قوه قضائیه طی سخنانی در این نشست، اظهار کرد: این قبیل نشست 
نباید صرفاً تشریفاتی  باشد و  نتیجه  فایده و  با  باید همراه  و برخاست ها 
باشد. باید توجه داشت که چنانچه فرد فرد ما خود را از عیب و نقص منزه 
بدانیم و مدام تقصیر را بر گردن دیگری بیندازیم مشکلات حل نمی شود.

رئیس دستگاه قضا گفت: اعتقاد ما این است که بدون مشارکت مردم و 
بخش خصوصی امکان حل مشکلات اقتصادی کشور وجود ندارد.

رئیس عدلیه بیان داشت: انتظار فعالان اقتصادی از قوه قضائیه رسیدگی های 
تخصصی به پرونده های اقتصادی و تسریع در رسیدگی ها و همچنین توجه 
اقتصادی  فعالان  شرایط،  آن  تحت  است که  شرایطی  و  محدودیت ها  به 

احیاناً مرتکب جرم و یا عدم ایفای تعهدات شان می شوند.
قاضی القضات تصریح کرد: اعتقاد من به عنوان رئیس قوه قضائیه آن است 
که باید به مجموعه شرایطی که تحت آنها، فعالان اقتصادی احیاناً مرتکب 
جرم و یا عدم ایفای تعهد می شوند توجه کرد؛ در این راستا چنانچه نیاز 
به اصلاح یا تأسیس قانون است حتماً باید نسبت به آن اهتمام داشت. اما 
تاکید داریم که با همین ظرفیت های قانونی موجود می توانیم در رسیدگی 
به پرونده فعالان اقتصادی، به شرایطی که آنان را به وادی ارتکاب جرم 

کشانده، توجه کنیم.

رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: ما در مسیر مبارزه با فساد و مفسد قاطع 
زیاده خواهی  افراد  تشکیلاتی،  و  صنف  هر  در  حتماً  معتقدیم  و  هستیم 
هستند که مرتکب جرم می شوند؛ قطعاً باید با این دسته از افراد مبارزه 
کرد و اغماض در برابر آنها، ظلم به همه مردم و همه اعضای آن صنف 
و تشکیلات موردنظر است. البته ما بر مبارزه علمی، فنی و تخصصی با 
مردم،  در  که  باشد  گونه ای  به  فساد  با  مبارزه  نباید  داریم.  تاکید  فساد 
تلقیِ فاسد بودن همه اعضای یک قشر، ایجاد شود. نباید مقابله با فساد به 
گونه ای باشد که مقدار مشخصی را به بیت المال بازگردانیم اما به سبب 
اتخاذ یک روش نامناسب، مبالغ بیشتری را هدر دهیم. متأسفانه در برخی 
از مقاطع روش هایی را در باب مبارزه با فساد اتخاذ کردیم که بدین واسطه 

هزینه های بالایی، تحمیل شد.
رئیس عدلیه خطاب به فعالان بخش خصوصی گفت: به کسی باج ندهید، 
بلکه علت باج دادن را رفع کنید؛ به کسی رشوه ندهید، بلکه سعی کنید 
زمینه رشوه دادن را رفع کنید؛ ایضاً فساد نکنید و سد فساد و مفسد باشید؛ 
صنف تان  در  کسانی  چه  می دانید  بهتر  شما  خود  مواردی،  و  مواقع  در 
مبادرت به فساد می کنند، خود شما جلوی آنها را بگیرید و به ما در امر 

پیشگیری یاری رسانید.

رئیس قوه قضائیه:

نائب رئیس هیئت مدیره انجمن شرکت های فناوری هوش مصنوعی در مسیر مبارزه با فساد و مفسد قاطع هستیم
و اقتصاد دیجیتال ایران گفت: نیروی انسانی یکی از چالش های کشور 
در حوزه هوش مصنوعی است و در حال حاضر شرکت هایی که در 

این حوزه فعال هستند با فقر نیروی انسانی مواجه اند.
تخصصی  نشست  پنجمین  در  ثنایی  اسماعیل  دکتر  ایسنا،  گزارش  به 
هوش مصنوعی و اقتصاد که در سالن جلسات معاونت صدا و از سوی 
ارشد کشور در حوزه  مدیران  برگزار شد، آگاه کردن  اقتصاد  رادیو 
هوش مصنوعی را امری مهم دانست و افزود: در دانشگاه های کشور بر 
روی مباحث مبین تحقیقات وسیعی انجام می شود. به گونه ای که در ۳۳ 
سال در دانشگاه صنعتی شریف مشغول به فعالیت بودم مقالات علمی 

زیادی را منتشر کردیم.
وی با بیان اینکه ایران در حوزه تولید مقالات علمی در دنیا در جایگاه 
در  ایران  رتبه بندی ها  آخرین  براساس  کرد:  اظهار  دارد،  قرار  خوبی 
حوزه هوش مصنوعی در رتبه چهاردهم در شاخص انتشار مقاله قرار 

گرفته است. ولی در حوزه کاربرد در چه جایگاهی ایستاده ایم؟
ثنایی ادامه داد: آمارهای متفاوتی در زمینه هوش مصنوعی از جایگاه 
۸۰ تا بالای رتبه ۱۰۰ را شنیده ایم که این اعداد نشان دهنده آن است که 

ما در به کارگیری هوش مصنوعی عقب مانده ایم.
نائب رئیس هیئت مدیره انجمن شرکت های فناوری هوش مصنوعی و 
اقتصاد دیجیتال ایران با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری خاطرنشان 
کرد: ایشان در سخنرانی های خود تاکید کرده اند که ایران باید تا پنج 
سال آینده به جایگاه اول در حوزه هوش مصنوعی برسد و این در حالی 
است که ما در حوزه کاربرد هوش مصنوعی عقب ماندگی هایی داریم.

توسعه  برای  کشور  سرمایه گذاری های  میزان  به  اشاره  با  وی 
کشورهای  در  و  دنیا  در  شد:  یادآور  مصنوعی  هوش  زیرساخت های 
منطقه سرمایه گذاری های عظیمی در حوزه هوش مصنوعی انجام شده، 
ضمن آنکه برنامه های راهبردی را نیز تدبیر کرده اند و اگر نخواهیم 
سرمایه گذاری های لازم را در این زمینه داشته باشیم، فاصله مان با دنیا 

بیشتر خواهد شد.
تکمیلی،  تحصیلات  مقاطع  در  دانشگاهی  تحقیقات  به  اشاره  با  ثنایی 
گفت: در دانشگاه ها در رساله های کارشناسی ارشد و دکتری موضوعات 
پیشرفته ای تعریف می شود و مقالات علمی نیز منتشر می شود، ولی میان 

کاربرد دستاوردهای این تحقیقات در صنعت فاصله زیادی داریم.
وی با ارائه این پیشنهاد که دانشگاه ها باید در حوزه توسعه دانش به 
عنوان نهاد محوری تلقی شوند، اظهار کرد: به اعتقاد من لازم است که 
در دانشگاه ها از موضوعات تئوری فاصله بگیریم، چراکه با بهره گیری 
جواب  ثانیه  دو  مدت  در  می توان  چت جی پی تی  چون  ابزارهایی  از 
سؤال هایمان را بیابیم و آنچه باید در دانشگاه ها بر روی آن متمرکز 

شوند، توسعه مهارت و تجزیه و تحلیل داده ها است که در این زمینه ها 
نیز در دانشگاه ها کار کمی انجام شده است.

فناوری هوش مصنوعی  انجمن شرکت های  نائب رئیس هیئت مدیره 
و اقتصاد دیجیتال ایران نیروی انسانی را یکی از چالش های کشور در 
حوزه هوش مصنوعی نام برد و گفت: در حال حاضر شرکت هایی که 

در این حوزه فعال هستند، با فقر نیروی انسانی مواجه اند.
وی اضافه کرد: آمارهایی که ارائه شده نشان می دهد که جاذبه هوش 
مصنوعی در خارج از ایران بسیار زیاد است، به گونه ای که در کشور 
آمریکا ۷۰ تا ۸۰ درصد بودجه های استارتاپ ها در سرفصل های هوش 
مصنوعی هزینه می شود چراکه این حوزه زودبازده و کم هزینه است.

ثنایی با بیان اینکه در هوش مصنوعی هزینه تأمین زیرساخت ها بسیار 
بزرگ  دیتاسنترهای  به  نیاز  این حوزه  در  ما  اظهار کرد:  است،  زیاد 
این حوزه چیپ ست ها هستند  از زیرساخت های  داریم. همچنین یکی 
که در انحصار کشور آمریکاست و کشور چین نیز به شدت به دنبال 
دست یافتن دانش این چیپ ست ها است و کشور چین از سوی آمریکا 

در این حوزه تحریم شده است.
در  عظیمی  سرمایه گذاری های  باید  کشور  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
این  عمده  باشد،  داشته  مصنوعی  هوش  زیرساخت های  تأمین  حوزه 
زیرساخت ها را وارداتی دانست و ادامه داد: در کنار آن نیاز به توسعه 

نرم افزارها و همچنین آموزش نیروی انسانی داریم.
وی لایه دیگر توسعه هوش مصنوعی را حوزه کاربرد عنوان کرد و 
باید  چراکه  دارد،  مؤثری  اثرات  نشست هایی  چنین  برگزاری  گفت: 
فناوری  این  وزرا  همچنین  و  صنایع  و صاحبان  مسئولان  بزرگان،  به 
نفت،  چون  حوزه هایی  در  را  مصنوعی  هوش  کاربرد  و  بشناسانیم  را 
تقاضا شود و  ایجاد  تا  متذکر شویم  امنیت  و  دفاعی، سلامت  انرژی، 
راهکارهای  و  شده  تشکیل  حوزه  این  در  شرکت هایی  طریق  این  از 

هوشمندانه به صنایع ارائه دهند.

از اصلاحات ارزی در کشور خبر داد و  بانک مرکزی  رئیس کل 
گفت: اصلاحات ما تدریجی، آرام و بی سر و صدا خواهد بود چرا که 

معتقدیم نباید به اقتصاد ایران شوک وارد کرد.
به گزارش رویداد ۲۴،محمدرضا فرزین در نشست مشترک با رئیس، 
اعضای هیئت رئیسه و روسای کمیسیون های ۲۰ گانه اتاق ایران گفت: 
بسته ۲۰۰ همتی از سوی بانک مرکزی برای تأمین نقدینگی واحدهای 

تولیدی در نظر گرفته شده است.

نقدینگی لازم هستیم،  تأمین  برنامه ریزی  اینکه در حال  بیان  با  وی 
تا  این خصوص ورود کند  بانک مرکزی در  گفت: می خواهیم خود 
گشایش هایی در تأمین نقدینگی واحدهای تولیدی بزرگ و به ویژه 

واحدهای کوچک و متوسط )SME ها( ایجاد شود.
وی درخصوص ارز گفت: بیش از یک سال است که به دنبال پایه ریزی 
سیاست های خود در حوزه ارزی هستیم و ارز را در یک بازار توافقی 

یا مبادله ای خواهیم برد و مبنی بر حراج قیمت شکل خواهد گرفت.

رئیس کل بانک مرکزی: 
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